
Protokół Nr XLI.2022 

z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej w dniu 29 września 2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 13
00  

otworzył sesję 

i po powitaniu wszystkich  oświadczył, że na sesji obecnych jest 13 radnych 

(nieobecni radni: Ireneusz Grzesiak i Kazimierz Wontor), co stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy zgłaszają propozycje                   

do porządku obrad sesji. 

 

Radni nie zgłosili żadnych propozycji w sprawie zmiany porządku obrad 

dzisiejszej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad sesji. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu XL sesji Rady Gminy. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych        

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji na terenie Gminy Górzyca. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet za pełnienie 

obowiązków sołtysa oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów 

Gminy Górzyca. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Górzyca                    

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia 

miejsca do prowadzenia handlu  w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz 

nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących                           

z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych                 

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Górzyca. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych  na 

terenie Gminy Górzyca. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca 

na 2022 rok Nr XXXIV.190.2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Górzyca na lata 2022-2029. 

15. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 roku                 

i informacja   o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej (WPF). 

16. Informacja Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej                   

o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2022 roku. 

17. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej za I półrocze 

2022 roku. 

18. Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                  

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

20. Wolne wnioski i informacje.  

21. Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub                  

w sprawach projektów uchwał. 

22. Zakończenie obrad XLI sesji Rady Gminy.  

 

Ad. 1, 2,  

Zrealizowano na wstępie. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu XLI sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół został zamieszczony na 

stronie BIP i spytał  czy radni zgłaszają uwagi do protokołu  z obrad XLI sesji 

Rady Gminy. 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu  i w wyniku głosowania jawnego protokół 

Nr XLI.2022 został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 

Wyniki imienne z głosowania oraz płyta z transmisją obrad stanowią załącznik 

do protokołu. 

 

 



Ad. 4 

Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych                 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Bańka poinformował, że w okresie           

od ostatniej sesji jego działalność związana była z przygotowania dokumentacji 

w celu zwołania obecnej sesji, ponadto poinformował że odbył spotkania                     

z Wójtem i Sekretarzem Gminy.  

 

Ad. 5 

Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Gminy Robert Stolarski przedstawił informacje z działalności w okresie 

międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

- Radny Ryszard Dębiński zadał pytanie dotyczące spotkania Wójta                           

z Wicestarostą, na temat inwestycji drogowych na terenie Gminy Górzyca?  

Wójt odpowiedział, że zgodnie z otrzymanym pismem o zabezpieczeniu poprzez 

Gminę kwoty 30 tys. zł na wkład własny inwestycji realizowanych w Żabicach             

i Czarnowie w zakresie budowy chodników w tych miejscowościach. Koszt tego 

zadania to 210 tys. zł przy naszym wkładzie 30 tys. zł. Wójt powiedział, że 

planowany termin realizacji tego zadania to grudzień br., ale zobaczymy jak to 

będzie. 

 

- Radna Maria Palmowska powiedziała, że nowo wykonana droga w Radówku 

jest bardzo piękna, ale jakby wjazd na nią wymagał jeszcze dopracowania. 

Radna spytała czy będzie to wykonane bo trochę ten niedopracowany wjazd 

psuje efekt nowej drogi. Radna Zapytała, czy wiadomo już czy ten wjazd 

zostanie wykonany? 

Wójt odpowiedział, że ten odcinek drogi jest zarządzie Zarządu Dróg 

Wojewódzkich i wystosowano już pismo o zaplanowaniu wydatku na ten cel           

w roku 2023 w budżecie Zarządu Dróg Wojewódzkich.  Ponadto Wójt 

poinformował, że zgodnie z wnioskiem sołtysa miejscowości Radówek 

wystosowano również zapytanie o możliwość wykonania ścieżki rowerowej na 

odcinku drogi Górzyca Radówek. Pani Sołtys również zwracała uwagę na 

wykonanie nawierzchni na wjeździe.  Gmina Górzyca proponowała wykonanie 

nawierzchni na tym odcinku, jednak zaproponowane warunki były nie do 

przyjęcia i dlatego wystosowano wniosek do zarządzającego drogą o wykonanie 

tego zadania  i zaplanowanie środków na ten cel. 

 

Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji na terenie Gminy Górzyca. 



 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 26 września 2022 r.  była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji na terenie Gminy Górzyca. 

 

Ww. uchwała Nr XLI.218.2022 została podjęta  13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet za pełnienie obowiązków 

sołtysa oraz zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów Gminy Górzyca. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 26 września 2022 r.  była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

- Radny Rafał Baran powiedział, że na posiedzeniu Komisji Stałych 

zaproponował, aby najpierw porozmawiać z sołtysami i spotkać się nimi przed 

podjęciem uchwały, żeby przedstawili ze swojej strony większe konkrety 

dotyczące wniosku o podwyższenie diety sołtysa. Zdaniem radnego każdą 

złotówkę, która należy do obywateli należy dokładnie z każdej strony kilka razy 

oglądać i dobrze ją uzasadnić. Radny powiedział, że nie jest zwolennikiem 

wydawania pieniędzy jak zrobiliśmy to w naszym przypadku na zasadzie „bo się 

należy”. Powiedział, że nie jest zwolennikiem takich działań tutaj jak również              

w życiu, zwłaszcza w sytuacji gdy odpowiada za pieniądze należące do 

mieszkańców. Stwierdził, że szkoda że najpierw nie zrobiliśmy spotkania                       

z sołtysami w sprawie projektu uchwały, bo może coś by nam to uświadomiło. 

Radny powiedział, że w tygodniu telefonicznie udało mu się porozmawiać                    

z niektórymi sołtysami, którzy przedstawili swoje bardzo mocne argumenty                     

i dodał, że podkreśla słowo „argumenty”.  Radny wymienił zgłoszone przez 

sołtysów obowiązki: drogi i koszenie trawy w miejscowościach,  problemy                

z wodociągiem (dość częste skażenie bakteryjne wody), organizacja festynów, 

w którą największe zaangażowanie ma rodzina sołtysa, bo w dzisiejszych 

czasach bardzo trudno zaangażować kogoś do działań społecznych. Ponadto 



pisanie wniosków, konkursy, dotacje, fundusz sołecki i rozliczanie go, problemy 

pojedynczych mieszkańców, sytuacje kryzysowe, pożary, organizowanie 

zbiórek dla poszkodowanych. Niektórzy sołtysi jak. np. mój sołtys z Czarnowa 

mają swoje autorskie projekty, takie jak: „Koło Gospodyń Wiejskich”. Ta 

działalność jest jakby ich prywatną inicjatywą i wpływa bardzo pozytywnie na 

mieszkańców. Radny stwierdził, że można by jeszcze dużo mówić, ale dlaczego 

my nie podjęliśmy dyskusji z sołtysami przed wszczęciem procedury 

uchwałodawczej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnego Rafała Baran                                      

o konkrety i uszczegółowienie swojej wypowiedzi, lub ewentualnie złożenie 

wniosku formalnego. 

 

Radny Rafał Baran stwierdził na koniec, że zależałoby mu na spotkaniu się                      

z sołtysami, aby  przekonali nas do złożonego wniosku w sprawie podwyższenia 

diety sołtysa do kwoty 600 zł. Wyobrażacie sobie, że sołtysi uzasadniają przed 

nami zasadność wniosku o podwyższenie diety, a radni po wysłuchaniu ich 

wypowiedzi i uzasadnieniu mogliby powiedzieć, że sołtysi mają rację, ale mogą 

otrzymać dietę w wysokości 500 zł, nie tyle co my. W takiej konfrontacji radni 

skompromitowali by się wizerunkowo, kompletnie. Stwierdził, że gdyby jako 

radny miałby wybrać argumenty, to jego zdaniem sołtysi powinni otrzymać 

podwyżkę diety większą jak radni. Wysokość diety powinniśmy wypracować 

razem z sołtysami. W projekcie uchwały zaproponowana jest podwyżka diety, 

ale niższa jak wnioskowali sołtysi. Dzisiaj mamy projekt uchwały, za którym 

trzeba zagłosować bo jest podwyżką i pewnym kompromisem, wprawdzie nie 

wypracowanym wspólnie z sołtysami.  Urząd zdecydował o podwyższeniu 

diety, ale w niższej wysokości. W uzasadnieniu tej decyzji jest wskazana 

ochrona budżetu, są wykonane porównania do wysokości diet okolicznych 

gmin, jest reakcja na wniosek. Szkoda że nie było tak racjonalnej oferty                     

w przypadku podwyższania diet radnych. Dodał, że my jako radni nie spełnimy 

oczekiwań sołtysów pomimo mocnej ich argumentacji, swoje oczekiwania 

spełniliśmy bez dyskusji, pochylamy się nad wnioskiem, ale czy stawiamy 

sołtysów dzisiaj na równi ze sobą? Urzędnicy w tym przypadku się obronią, 

radni niestety nie. Na koniec radny powiedział, że pocieszająca jest dla niego 

jedna rzecz: był wniosek, były konsultacje, były argumenty, był czas na 

dyskusję, nie było informacji że nie ma na to pieniędzy, wniosek został 

przedłożony przed zaprojektowaniem budżetu, czyli można. Radny powiedział, 

że my dzisiaj to możemy się uczyć od sołtysów i podwyżki powinny odbywać 

się racjonalnie  i po dyskusji. Bo my po to tuj jesteśmy żeby rozmawiać                      

o pieniądzach, które należą do obywateli.  

 

Radna Maria Syktus powiedziała, że jest bardzo zdziwiona wypowiedzią 

radnego Rafała Baran, bo wniosek sołtysów o podwyższenie diet wpłynął            



w miesiącu czerwcu br. . Radna powiedziała, że jeżeli Pan jest takim obrońcą, 

dlaczego czekał Pan do poniedziałku z tym co tu dzisiaj zostało powiedziane, 

„Radny” to jest właśnie działacz i nie ma wakacji,  Pan wiedział już w czerwcu 

że jest taki wniosek i dlaczego Pan czekał do dzisiaj z takimi słowami. Po to by 

tutaj medialnie wystąpić? Stwierdziła, że nie ma innego wytłumaczenia. Radna 

powiedziała, że przedstawione zostały tu słuszne racje, doskonale zna pracę                   

i obowiązki swojego sołtysa i innych sołtysów, o czym powiedziała                       

w poniedziałek na posiedzeniu komisji i nie musiała wykonać telefonów do 

sołtysów, żeby wiedzieć że ta podwyżka się im należy. Powiedziała, że jest 

bardzo zdziwiona że Pan musiał to zrobić, czy Pan w pracach Rady Sołeckiej 

nie uczestniczy? I to jest kolejne zdziwienie. Radna powiedziała, że sołtys ma 

naprawdę bardzo dużo pracy i radni też mają dużo pracy jeżeli tylko chcą 

pracować i pracują. Radna stwierdziła, że stara się Pan coś tu osiągnąć, ale nie 

wie jeszcze co, słowa były zbyt mocne. Poinformowano nas, że ktoś 

przeprowadził analizę ustalając kwotę diety 500 zł i zgodziliśmy się na to 

większością, że jest taka rzeczywistość. O sołtysów trzeba dbać i walczyć                     

o nich, ale myślę że nasza podwyżka diet spowoduje że będą chcieli nas zastąpić 

i oby tylko chcieli. 

 

Radny Adrian Sulmiński powiedział, że chciałby się odnieść do wypowiedzi 

radnego Pana Rafała Baran. Powiedział, że obowiązki sołtysów określa statut 

sołectw. W założonym wniosku sołtysi przedstawili swoje argumenty, otrzymali 

informację i projekt uchwały, nie stawili się dzisiaj na sesji, czyli zgadzają się                          

z propozycją podwyższenia diety. Radny powiedział, że kompletnie nie rozumie 

stanowiska radnego Rafała Baran, porównując podwyżkę tą i naszych diet i że 

nie rozumie stanowiska radnego Rafała Baran. Powiedział, że przy podwyżce 

naszych diet nie widział kierunku, w którym Pan chciałby się zrzec w jakiś 

sposób  pieniędzy, z którymi Pan się nie zgadza. Po prostu Pan to przyjmuje                

i nas oskarża. Pan również siebie oskarża, bo Pan te pieniądze przyjął. Nie 

widzieliśmy, aby zrzekał się Pan diety na cokolwiek. Więc na komisjach też Pan 

zajął stanowisko w tej sprawie. Temat podwyżki diet został przeanalizowany 

przez Wójta Gminy, przez Skarbnika Gminy i nieobecność sołtysów tutaj 

oznacza ich akceptację i nie widzę powodu, żebyśmy musieli się z sołtysami 

spotykać skoro ich tu nie ma. Otrzymując projekt uchwały zgadzają się. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że również nie rozumie stanowiska 

radnego Rafała Baran. Tak jak wspomnieli radni: Pani Syktus i Pan Sulmiński 

sołtysi mogli się tu dzisiaj pojawić i jeżeli chcemy rozmawiać to robimy to 

prosto w oczy. Dodał że popiera tę uchwałę w treści jaka jest i na razie nie 

wpłynął żaden wniosek proponujący wprowadzenie zmiany. 

 

Radny Rafał Baran powiedział, że chciałby się ustosunkować do wcześniejszych 

wypowiedzi. Jeżeli chodzi o wypowiedź radnej Marii Syktus i tutaj jakby 



zarzutów, że sołtysów tu dzisiaj nie ma. To my powinniśmy do nich wychodzić 

z propozycją, czy Przewodniczący czy my radni. Ja też mogłem zadzwonić do 

sołtysów z propozycję przybycia na sesję, bo my dzisiaj stajemy przez faktem 

dokonanym, my mamy już uchwałę. Jeżeli pojawiłaby się propozycja wysokości 

diety nie 500 a 600 zł, a takiej oferty nie możemy dać dzisiaj, bo mamy gotowy 

projekt uchwały poddany pod obrady sesji, którą nie możemy odrzucić. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnego, że może złożyć wniosek 

formalny, w którym może zaproponować 800 lub 1000 zł, który zostanie 

poddany pod głosowanie Rady. 

 

Radny Rafał Baran powiedział, że jest już za późno i nie spodziewa się, że ktoś 

z radnych jego wniosek poprze i dlatego go nie składa. W odniesieniu do 

wypowiedzi radnego Sulmińskiego, radny powiedział: …„a skąd Pan wie czy ja 

swojej diety gdzieś nie przekazuję”?. Może jestem taką osobą, która się takimi 

rzeczami nie chwali i zachowuje to dla siebie. Jeżeli się tego nie wie to może 

warto byłoby przed sesją zapytać. Ktoś powiedział, że na posiedzeniu Komisji 

miałem inne stanowisko? A może zrobiłem to celowo, aby wywołać 

jakąkolwiek dyskusję ze strony radnych i wywołałem jakąś dyskusję. Radny 

powiedział, że swój cel osiągnął i bardzo się cieszy, że w tym mu państwo 

pomogli. 

 

Radny Ryszard Dębiński powiedział: szanowny Panie radny kto dał Panu prawo 

do oceniania pracy Rady Gminy, każdego radnego po kolei, czy on pisze jakieś 

petycje czy on cokolwiek robi. Radny to jest osoba taka, która nie zaistnieje                  

w mediach, fleszu kamer i mikrofonów i innych rzeczy. Radny to jest osoba 

taka, która wyciąga rękę, pomaga każdemu potrzebującemu, nie musi zgłaszać 

tego na sesji, składać wniosków, petycji i innych rzeczy. Radny to taki ktoś, 

który pomaga nie recenzuje i Pan nie ma prawa mnie recenzować, czy jestem 

taki czy owaki, czy głosuję za tym czy za tamtym. Tak jak powiedziała Pani 

Syktus,  sołtysi złożyli wniosek w czerwcu dzisiaj mamy koniec września – 

cztery miesiące. Jaki był problem aby zebrać wszystkich sołtysów, zaprosić 

radnych na spotkanie. To nie stanowi żadnego problemu w dyskusji. Czy praca 

radnego Panie Baran to jest sianie zamętu podczas sesji, podczas spotkań. Skąd 

to się bierze, niech Pan mi powie? Radny stwierdził, że już jakiś czas w tej 

radzie pracuje i załatwiliśmy wiele rzeczy, wiele problemów z radną z Pana 

miejscowości z Panią Marią Pakos, twarda dziewczyna, ale po sesji można było 

z nią usiąść, wypić pięćdziesiątkę i porozmawiać z sercem, nie było problemów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o uszczegółowienie wypowiedzi lub 

złożenie wniosku. 

 

Radny Dębiński zakończył wypowiedź. 



 

Radny Rafał Baran powiedział, że jeżeli ktoś się odnosi bezpośrednio do niego 

to chciałby odpowiedzieć. Powiedział, że jesteście tutaj państwo osobami 

publicznymi i z automatu podlegacie krytyce. Mamy wolność słowa i jako 

człowiek wolny mogę swoje zdanie wyrazić jak chcę. Nie robię tego dla 

rozgłosu, jestem szczęśliwym człowiekiem, mam dobrą pracę, dom, rodzinę, 

dobry samochód, nie mam innych celów. A jeżeli nie umie sobie Pan poradzić z 

krytyką to niestety żyjemy w takich czasach, że musimy się z nią zderzyć. Ktoś 

mówił kiedyś, że osobą publiczną, radnym czy parlamentarzystą, trzeba być 

człowiekiem o twardej skórze. Szanuję Pana za to co Pan tu zrobił i nie 

krytykuję  za jakieś lata do tyłu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zakończył dyskusję i uwagi na brak dalszej  

dyskusji poddał pod głosowanie jawne podjęcie uchwały sprawie ustalenia 

wysokości diet za pełnienie obowiązków sołtysa oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowej dla sołtysów Gminy Górzyca. 

 

Ww. uchwała Nr XLI.219.2022 została podjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Górzyca                    

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2023 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Główny Specjalista ds. Ewidencji 

działalności gospodarczej, spraw społecznych i ochrony danych osobowych 

Ewa Piechota. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej  

w dniu 26 września 2022 r.  była pozytywna i otworzył dyskusję.  

 

Radny Rafał Baran chciałby poinformować, że złożył wniosek do projektu 

budżetu na 2023 rok o zwiększenie kwoty przekazywanej na wspomniany 

Program z 80 do 100 tys. zł., wniosek został uzasadniony wzrostem kosztów 

utrzymania Stowarzyszenia. Ta działalność  jest potrzebna, jest duże 

zainteresowanie aktywnością wśród dzieci i młodzieży. Radny powiedział, że 

jest zszokowany zainteresowaniem sportem, będąc w Górzycy na Kompleksie 

Sportowo-Rehabilitacyjnym liczba uczestników zajęć sportowych bardzo 

radnego zaskoczyła. Nie wie czy wszystkie zajęcia były prowadzone przez 

Stowarzyszenie. Radny liczy na kompromis ze strony Wójta i uwzględnienie 

tego wniosku- wydatku w projekcie budżetu. 



 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

jawne podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Górzyca  z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2023 rok. 

 

Ww. uchwała Nr XLI.220.2022 została podjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca 

do prowadzenia handlu  w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 

oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w 

piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Referatu Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej Agnieszka Nerko. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 26 września 2022 r.  była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca 

do prowadzenia handlu  w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 

oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w 

piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

 

Ww. uchwała Nr XLI.221.2022 została podjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli 

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych  w szkołach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Górzyca. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego 

Katarzyna Strzelecka. 



 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej  

w dniu 26 września 2022 r.  była pozytywna i otworzył dyskusję.  

Radny Ryszard Dębiński zadał pytanie. 

Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego odpowiedziała, że jest to nowe stanowisko, 

jego kompetencje są określone w przepisach. Jest pedagog, a doszedł pedagog 

specjalny. 

 

Przewodniczący Rady Gminy upomniał radnego i prosi o wypowiedzi tylko 

poprzez mikrofon, bo jest to warunek czytelnej transmisji. 

 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

jawne podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz 

nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących  z 

grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych   w 

szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Górzyca. 

 

Ww. uchwała Nr XLI.222.2022 została podjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Projekt  uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 

ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 26 września 2022 r.  była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 

ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

 

Ww. uchwała Nr XLI.223.2022 została podjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 



Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych  na terenie Gminy 

Górzyca. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Insp. ds. ochrony środowiska                               

i gospodarki wodnej Gabriela Bajsarowicz. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 26 września 2022 r.  była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych  na terenie Gminy 

Górzyca. 

 

Ww. uchwała Nr XLI.224.2022 została podjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 

2022 rok Nr XXXIV.190.2021 z dnia 30 grudnia 2021 r.  

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 26 września 2022 r.  była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 

2022 rok Nr XXXIV.190.2021 z dnia 30 grudnia 2021 r. 

 

Ww. uchwała Nr XLI.225.2022 została podjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 



Ad. 14 

Projekt uchwały sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Górzyca na lata 2022-2029.  

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 26 września 2022 r.  była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

podjęcie uchwały sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Górzyca na lata 2022-2029. 

 

Ww. uchwała Nr XLI.226.2022 została podjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 roku                 

i informacja   o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej (WPF). 

 

Informacje przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 26 września 2022 r.  była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie Informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 

roku i informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej (WPF). 

 

Ww. Informacja została przyjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                  

i 0 głosów „wstrzymujących” /informacja stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Godz. 14
20

 – radna Stanisława Urban opuściła obrady sesji. Obecnych jest                  

12 radnych. 

 

Ad. 16 

Informacja Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej                   

o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2022 roku. 

 



Informacje przedstawił i omówił Główny Księgowy Bartłomiej Mikłaszewski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Sfery Socjalnej  

w dniu 26 września 2022 r.  była pozytywna i otworzył dyskusję.  

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie Informacji Gminnego Ośrodka Kultury i Gminnej Biblioteki 

Publicznej o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2022 roku. 

 

Ww. Informacja została przyjęta 12 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                 

i 0 głosów „wstrzymujących” /informacja stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 17 

Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej za I półrocze 

2022 roku. 

 

Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik Zakładu Gospodarki 

Komunalnej Tomasz Stupienko. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej  w dniu 26 września 2022 r.  była 

pozytywna i otworzył dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne 

przyjęcie Sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej                 

za I półrocze 2022 roku. 

 

Ww. Sprawozdanie zostało przyjęte 12 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                  

i 0 głosów „wstrzymujących” /sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 18 

Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie zgłosili żadnych interpelacji. 

 

Ad. 19 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                 

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

Brak. 

 

Ad. 20 

Wolne wnioski i informacje. 



 

- Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść wniosku złożonego przez radnego 

Rafała Baran tyczącego kwot finansowych, które będą pozyskiwane z farm 

fotowoltaicznych na terenie gminy Górzyca. Radny poprosił o sporządzenie 

informacji, która będzie wskazywała farmę i kwotę pozyskaną z jej działalności 

/kopia wniosku stanowi załącznik do protokołu. 

 

- Radny Krzysztof Krupa zapytał o sytuację dotyczącą Powiatu słubickiego, bo 

w ostatnim czasie pojawiły się pogłoski czy plotki, że Powiat Słubickie jest 

bankrutem, że jest bardzo zadłużony i prawdopodobnie będzie Komisarz?  

Wójt odpowiedział, że na to pytanie powinien odpowiedzieć Starosta, który 

najlepiej wie jak jest sytuacja. Wójt powiedział, że w ostatnich informacjach 

prasowych i medialnych podano o karach dla Powiatu Słubickiego, które są 

efektem wcześniejszych konfliktów pomiędzy Wojewodą i Starostą czy 

odwrotnie, na kwotę ponad 20 mln zł. Z informacji podanych na ostatniej sesji 

Rady Powiatu posiada zabezpieczenie finansowe, na pewno nie do końca 

spełnia wszystkie wymogi. Jak się dalej potoczą sprawy Wójt nie jest w stanie 

przewidzieć, czekamy na informacje w tej sprawie, wyroki i decyzje.  Rada 

Powiatu Słubickiego podejmie ostateczną decyzję. 

 

Ad. 21 

Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub                    

w sprawach projektów uchwał. 

Brak sprawozdań. 

 

Ad. 22 

Zakończenie obrad XLI sesji Rady Gminy. 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy i brak 

dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady  XLI sesji Rady 

Gminy /godz. 14
46

.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Insp. ds. samorządowych Grażyna Markowska. 
 

 


